
 

P r o t o k ó ł   Nr   XXXIII/13 

z XXXIII sesji Rady Miasta Skierniewice odbytej w dniu 27 lutego 2013 roku  

w godz. 09.00 – 13.00 w sali konferencyjnej ośrodka sportu, ul. Pomologiczna 8 pod 

przewodnictwem Przewodniczącego Rady Miasta Skierniewice Mariusza Dziudy. 

 

Ustawowa liczba radnych    - 21 

Faktyczna liczba radnych    - 21 

Liczba radnych obecnych na sesji   - 20  

Liczba radnych nieobecnych na sesji   - 1    

               - radny Dariusz Chęcielewski  

                nieobecność usprawiedliwiona   

Lista obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 Porządek dzienny:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Uwagi do porządku dziennego. 

3. Przyjęcie Protokołu Nr XXXII/2013 z XXXII sesji Rady Miasta Skierniewice odbytej  

w dniu 31 stycznia 2013 roku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży odrębnej własności lokalu mieszkalnego  

i przynależnej piwnicy wraz z udziałem w prawie współwłasności budynku i innych urządzeń, 

które nie służą wyłącznie do użytku właścicieli poszczególnych lokali oraz oddania  

w użytkowanie wieczyste udziału części działki gruntu i udzielenia bonifikaty.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

oznaczonej numerami działek 126/46 i 126/53 o łącznej powierzchni 1,2191 ha, położonej 

przy ul. Fabrycznej 84 w Skierniewicach.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Statucie Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej 

,,DOM” w Skierniewicach.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej im. Władysława 

Stanisława Reymonta w Skierniewicach. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Izbie Historii Skierniewic. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu dla Biura Wystaw Artystycznych  

w Skierniewicach. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratury Rejonowej  

w Skierniewicach z dnia 31 grudnia 2012 roku i przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Łodzi. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wrażenia zgody Komendzie Miejskiej Państwowej Straży 

Pożarnej w Skierniewicach na użycie herbu Miasta Skierniewice.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie miasta Skierniewice. 

15. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Miasto Skierniewice za rok 2012.  

16. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Skierniewice w okresie od 23 stycznia 2013 roku  

do 18 lutego 2013 roku.  

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

18. Wolne wnioski i oświadczenia.  

19. Sprawy  różne. 

20. Zamknięcie sesji. 
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    P u n k t  1 

Przewodniczący  Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  dokonał otwarcia  XXXIII sesji 

Rady Miasta Skierniewice, stwierdzając jednocześnie prawomocność obrad z uwagi na obecność 

20  radnych na ogólną liczbę 21. 

 

  P u n k t  2 

Uwagi do porządku dziennego. 

Prezydent Miasta Skierniewice Leszek Trębski złożył wniosek o wprowadzenie do porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie  wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic Miasta 

Skierniewice. Na poprzedniej sesji podejmowana była uchwała w sprawie zmiany granic Miasta. 

W procedurze zmiany niezbędnym elementem są konsultacje, które się już zakończyły. Niezbędne 

jest podjecie uchwały, której projekt radni otrzymali.   Ponadto Prezydent zgłosił autopoprawkę do 

pkt 7 porządku, tj. projektu uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Treść §4 powinna znaleźć się w §5, 

a treść §5 w §4. W pierwszej kolejności  należy uchylić, a następnie wprowadzić coś nowego,  

a nie odwrotnie.  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  powiedział, że wniosek  

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały podlega głosowaniu. Przewodniczący 

chciałby, żeby radca prawny Urzędu Miasta wyraził swoją opinię na temat tego, czy zmiana 

merytoryczna wymaga odbycia się posiedzenia komisji. Zaproponował, aby projekt uchwały  

w sprawie  wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic Miasta Skierniewice wprowadzony był 

w pkt 15, czyli ostatnim merytorycznym punkcie. Zapytał, czy są uwagi do propozycji ? 

Stwierdził, że uwag nie ma i poddał pod głosowanie wniosek Prezydenta Miasta.  

W/w wniosek Rada Miasta Skierniewice przyjęła jednogłośnie, przy 19 głosach ,,za”.  

 

             P u n k t  3 

Protokół Nr XXXII/2013 z XXXII sesji Rady Miasta Skierniewice odbytej w dniu 31 stycznia 

2013 roku  radni przyjęli jednogłośnie, przy 19 głosach ,,za”.  

 

    P u n k t  4 

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży odrębnej własności lokalu mieszkalnego i przynależnej 

piwnicy wraz z udziałem w prawie współwłasności budynku i innych urządzeń, które nie służą 

wyłącznie do użytku właścicieli poszczególnych lokali oraz oddania w użytkowanie wieczyste 

udziału części działki gruntu i udzielenia bonifikaty radni otrzymali na piśmie w terminie 

wcześniejszym.  

 

Przewodniczący Komisji Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego Rady Miasta 

Skierniewice radny Stanisław Szałwiński poinformował, że omawiany projekt uchwały Komisja 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie, przy 11 głosach ,,za”.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie.  

Uchwałę Nr XXXIII/13/13 w sprawie sprzedaży odrębnej własności lokalu mieszkalnego  

i przynależnej piwnicy wraz z udziałem w prawie współwłasności budynku i innych urządzeń, 

które nie służą wyłącznie do użytku właścicieli poszczególnych lokali oraz oddania  

w użytkowanie wieczyste udziału części działki gruntu i udzielenia bonifikaty  Rada Miasta 

Skierniewice podjęła większością głosów, przy 19  głosach „za”, braku głosów przeciwnych i 1  

głosie  wstrzymującym  się. 

Uchwała Nr XXXIII/13/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji.   
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P u n k t  5 

Projekt uchwały w sprawie zbycia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości oznaczonej 

numerami działek 126/46 i 126/53 o łącznej powierzchni 1,2191 ha, położonej przy ul. Fabrycznej 

84 w Skierniewicach  radni otrzymali na piśmie w terminie wcześniejszym.  

 

Przewodniczący Komisji Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego Rady Miasta 

Skierniewice radny Stanisław Szałwiński poinformował, że omawiany projekt uchwały Komisja 

zaopiniowała większością głosów  pozytywnie, przy 9  głosach ,,za”, braku głosów przeciwnych  

i 2 głosach wstrzymujących się.   

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie. 

Uchwałę Nr XXXIII/14/13 w sprawie zbycia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

oznaczonej numerami działek 126/46 i 126/53 o łącznej powierzchni 1,2191 ha, położonej przy  

ul. Fabrycznej 84 w Skierniewicach Rada Miasta Skierniewice podjęła większością głosów, przy 

16  głosach „za”, braku głosów przeciwnych i 4 głosach wstrzymujących się. 

Uchwała Nr XXXIII/14/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji.   

 

P u n k t  6 

Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi radni otrzymali na piśmie w terminie wcześniejszym.  

 

Przewodnicząca Komisji ds. Samorządu, Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Ładu i Porządku 

Publicznego Rady Miasta Skierniewice radna Danuta Nowakowska  poinformowała,  

że omawiany projekt uchwały Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie, przy 9 głosach 

,,za”.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie. 

Uchwałę Nr XXXIII/15/13 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi Rada Miasta Skierniewice podjęła jednogłośnie, przy 20 głosach ,,za”.  

Uchwała Nr XXXIII/15/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji.   

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda ogłosił przerwę. Po przerwie 

Przewodniczący wznowił obrady. 

 

 

P u n k t  7 

Projekt uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi wraz z autopoprawką radni otrzymali na piśmie  

w terminie wcześniejszym. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Samorządu, Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Ładu  

i Porządku Publicznego Rady Miasta Skierniewice radna Danuta Nowakowska  

poinformowała, że omawiany projekt uchwały wraz z autopoprawką Komisja zaopiniowała 

jednogłośnie pozytywnie, przy 8  głosach ,,za”.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie wraz z autopoprawką. 
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Uchwałę XXXIII/16/13 w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi Rada Miasta Skierniewice podjęła jednogłośnie,  

przy 19  głosach ,,za”. 

Uchwała XXXIII/16/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

 

P u n k t  8 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej ,,DOM”  

w Skierniewicach radni otrzymali na piśmie w terminie wcześniejszym. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Samorządu, Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Ładu  

i Porządku Publicznego Rady Miasta Skierniewice radna Danuta Nowakowska 

poinformowała, że omawiany projekt uchwały Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie, 

przy 9  głosach ,,za”.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie. 

Uchwałę XXXIII/17/13 zmian w Statucie Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej ,,DOM”  

w Skierniewicach Rada Miasta Skierniewice podjęła jednogłośnie, przy 19  głosach ,,za”. 

Uchwała XXXIII/17/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

P u n k t  9 

Projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej im. Władysława 

Stanisława Reymonta w Skierniewicach radni otrzymali na piśmie w terminie wcześniejszym. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Współpracy z Zagranicą Rady Miasta 

Skierniewice radny Andrzej Malka  poinformował, że omawiany projekt uchwały Komisja 

zaopiniowała  większością głosów pozytywnie,  przy 8 głosach ,,za”, braku głosów przeciwnych i 3 

głosach wstrzymujących się. 

 

Radny Jarosław Chęcielewski zapytał, czy zapis, który pojawia się w projekcie uchwały i będzie 

dotyczył jednostki, o której mowa oraz podobne zapisy z następnych projektów uchwał zmienią 

coś w budżetach jednostek na 2013 rok i lata następne?  

Naczelnik Wydziału Kultury, Sportu i Promocji Miasta Urzędu Miasta Skierniewice Aneta 

Grzegorzewska  powiedziała, że zmiany zapisów w statutach nie powodują zmian jeśli chodzi  

o planowanie finansowe. Kwestia dotyczy uściślenia sformułowania, że Miejska Biblioteka 

Publiczna, Izba Historii Skierniewic i Biuro Wystaw Artystycznych posługują się planem 

finansowym. Zmiany wymogły zapisy ustawy o działalności kulturalnej oraz finansach 

publicznych. Nie powoduje to zmian w funkcjonowaniu i finansowaniu. Pojawiają się nowe 

możliwości finansowania, ale były one także wcześniej. Kwestia dotyczy sprzedaży wydawnictw 

własnych i różnego rodzaju usług. Finansowanie pozostaje w takiej samej formie.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie. 

Uchwałę XXXIII/18/13 w sprawie nadania Statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej  

im. Władysława Stanisława Reymonta w Skierniewicach Rada Miasta Skierniewice podjęła 

jednogłośnie, przy 20 głosach ,,za”. 

Uchwała XXXIII/18/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji. 
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P u n k t  10 

Projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Izbie Historii Skierniewic radni otrzymali na piśmie  

w terminie wcześniejszym. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Współpracy z Zagranicą Rady Miasta 

Skierniewice radny Andrzej Malka   poinformował, że omawiany projekt uchwały Komisja 

zaopiniowała większością głosów pozytywnie, przy 7 głosach ,,za”, braku głosów przeciwnych i 4 

głosach wstrzymujących się. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie. 

Uchwałę XXXIII/19/13 w sprawie nadania Statutu Izbie Historii Skierniewic Rada Miasta 

Skierniewice podjęła jednogłośnie, przy 20  głosach ,,za”. 

Uchwała XXXIII/19/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

 

P u n k t  11 

Projekt uchwały w sprawie nadania statutu dla Biura Wystaw Artystycznych w Skierniewicach 

radni otrzymali na piśmie w terminie wcześniejszym. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Współpracy z Zagranicą Rady Miasta 

Skierniewice radny Andrzej Malka  poinformował, że omawiany projekt uchwały Komisja 

zaopiniowała większością głosów pozytywnie, przy 7 głosach ,,za”, braku głosów przeciwnych i 4 

głosach wstrzymujących się. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie. 

Uchwałę XXXIII/20/13 w sprawie nadania statutu dla Biura Wystaw Artystycznych  

w Skierniewicach Rada Miasta Skierniewice podjęła jednogłośnie, przy 20  głosach ,,za”. 

Uchwała XXXIII/20/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

 

P u n k t  12 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratury Rejonowej  

w Skierniewicach z dnia 31 grudnia 2012 roku i przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Łodzi radni otrzymali na piśmie w terminie wcześniejszym. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Samorządu, Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Ładu  

i Porządku Publicznego Rady Miasta Skierniewice radna Danuta Nowakowska  
poinformowała,  

że omawiany projekt uchwały Komisja zaopiniowała większością głosów pozytywnie, przy 7 

głosach ,,za”, braku głosów przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się.  

 

Radny Jarosław Chęcielewski  powiedział, że podczas posiedzenia Komisji ds. Samorządu, 

Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Ładu i Porządku Publicznego radni dyskutowali na temat 

skargi. Radny zapoznał się z podobnymi skargami, które spłynęły do samorządów w całej Polsce. 

W przypadku niektórych skarg są już pierwsze postanowienia sądów. Niektóre postanowienia  

są pozytywne a niektóre negatywne dla samorządów. W przypadku zastrzeżenia, jakie pojawia się 

w przypadku Skierniewic, dotyczącego terminowości uchwalenia projektu uchwały radny uważa, 

że rzeczywiście termin był późniejszy, niż w przypadku większości planowanych uchwał  
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w całej Polsce. Być może radny nie trafił na terminy lipcowe, ale prosi o większą czujność  

w przyszłości przy planowaniu podobnych przedsięwzięć. 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda powiedział, że Skierniewice mają 

dość duży problem z wyegzekwowaniem publikacji w Dzienniku Urzędowym. Uchwała w sprawie 

uchwalenia Statutu Miasta podjęta została kilka miesięcy temu, a do tej pory  

nie ma ani wystąpienia nadzorczego, ani publikacji. Podobno trwają procedury związane  

z wystąpieniem nadzorczym, ale nie wstrzymuje to przecież publikacji. W ustawie jest zapis 

mówiący o niezwłoczności publikacji. Nikt nie jest się w stanie przewidzieć, jaki będzie proces 

publikacji. Jedna z uchwał została opublikowana właściwie 2 tygodnie po uchwaleniu, a jeszcze 

nie została sprawdzona pod kątem poprawności legislacyjnej przez ten sam wydział, ale inny 

pokój. Radny zastanawia się, co zrobić z uchwałami, które nie zostały opublikowane, a termin  

do wniesienia rozstrzygnięcia nadzorczego już minął ?  Podczas Komisji ds. Samorządu, Zdrowia, 

Pomocy Społecznej oraz Ładu i Porządku Publicznego radni będą musieli zastanowić się,  

co zrobić. Na dobrą sprawę należy złożyć skargę na bezczynność Wojewody w tej sprawie. Jeżeli  

na publikację jest potrzebny ponad miesiąc czasu, to samorząd nie ma na to żadnego wpływu. Jest 

to nie do przewidzenia. Miesiąc był czasem wystarczającym, szczególnie, że organ nadzoru zdaje 

sobie sprawę z ważność terminu wprowadzenia uchwały. Zdarza się, że są interwencje i bukowane 

są numery Dziennika urzędowego po to, aby uchwały były szybko publikowane, gdyż związane  

są np. ze zmianami przepisów. Przewodniczący nie byłby więc aż tak krytyczny, choć nigdy  

nie zaszkodzi, aby tego typu uchwały były podejmowane wcześniej. Problemy  

te są codziennością. Radni mogą zapytać pracowników Biura Rady, jakie z publikacjami  

są problemy. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie. 

Uchwałę XXXIII/21/13 w sprawie udzielenia odpowiedzi na skargę Prokuratury Rejonowej  

w Skierniewicach z dnia 31 grudnia 2012 roku i przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Łodzi Rada Miasta Skierniewice podjęła większością głosów, przy 15  

głosach ,,za”, braku głosów przeciwnych i 5 głosach wstrzymujących się.  

Uchwała XXXIII/21/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

P u n k t  13 

Projekt uchwały w sprawie wrażenia zgody Komendzie Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej  

w Skierniewicach na użycie herbu Miasta Skierniewice radni otrzymali na piśmie w terminie 

wcześniejszym. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Samorządu, Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Ładu i Porządku 

Publicznego  Rady Miasta Skierniewice radna Danuta Nowakowska  poinformowała,  

że omawiany projekt uchwały Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie, przy 9  głosach 

,,za”.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie. 

Uchwałę XXXIII/22/13 w sprawie wrażenia zgody Komendzie Miejskiej Państwowej Straży 

Pożarnej w Skierniewicach na użycie herbu Miasta Skierniewice Rada Miasta Skierniewice 

podjęła jednogłośnie, przy 20  głosach ,,za”. 

Uchwała XXXIII/22/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji. 
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P u n k t  14 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie miasta Skierniewice radni otrzymali na piśmie w terminie 

wcześniejszym. 

 

Przewodnicząca Komisji Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego Rady Miasta 

Skierniewice radny Stanisław Szałwiński poinformował, że omawiany projekt uchwały Komisja 

zaopiniowała większością głosów pozytywnie, przy 7 głosach ,,za”, 3 głosach przeciwnych i 1 

głosie wstrzymującym się.  

 

Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji ,,Wod – Kan” Sp. z o.o. Janusz Marek Pastusiak  
powiedział, że tak, jak przedstawiał to na posiedzeniu Komisji Mienia Komunalnego i Rozwoju 

Gospodarczego, stawki za wodę oraz ścieki w Skierniewicach należą do jednych z najniższych  

w Polsce i najniższych w Województwie łódzkim. W grupie 49 miast na prawach powiatu, które 

były, lub są miastami wojewódzkimi, Skierniewice maja najniższe stawki za wodę i ścieki. 

Konieczność wzrostu opłat nie wynika z pozycji rankingowej i celu przesunięcia się wyżej. Wzrost 

stawek wynika przede wszystkim z zadań, jakie Spółka ma do realizacji. Przede wszystkim chodzi  

o regulację świadczeń publiczno prawnych, tj. stosownych podatków nakładanych na Spółkę,  

w tym podatku od nieruchomości na rzecz Miasta i Gminy Skierniewice. ,,Lwią część” w/w 

podatku Spółka wpłaca do Gminy Skierniewice, gdyż gro majątku znajduje się na terenie Gminy. 

Wszystkie najnowsze inwestycje poczynione akurat w firmie były realizowane na terenie Gminy 

Skierniewice. Ponadto wzrost związany jest z opłatami  za korzystanie ze środowiska i kosztami 

wzrostu energii. Prezes zwrócił uwagę, że w taryfie nie ma wzrostu wynagrodzeń. Również wzrost 

taryf za wodę oraz za ścieki obejmuje zadania inwestycyjne i zadania remontowe, które Spółka ma 

zrealizować w bieżącym roku. Zadania inwestycyjne są określone w Wieloletnim Planie 

Modernizacji i Rozwoju zatwierdzonym przez Radę Miasta. Zadania remontowe są ściśle 

skorelowane z zadaniami inwestycyjnymi Miasta. W Skierniewicach praktyką się stało, że przed 

przystąpieniem do modernizacji nawierzchni dróg na terenie Miasta, Spółka wymienia swoją 

infrastrukturę wodociągową, ewentualnie kanalizacyjną, tak aby nie dochodziło do konieczności 

niszczenia prac drogowych, gdyby wystąpiły awarie Spółki. Najwięcej pytań zadawanych 

zarówno, na  komisji jak i wcześniej, dotyczyło stawek opłat dla pierwszej grupy taryfowej, czyli 

dla gospodarstw domowych. Jest to najwrażliwszy i najsłabszy, jeśli chodzi o możliwości 

egzekwowania swoich praw, odbiorca. Prezes przedstawił radnym zestawienie, które pokazuje, 

jakie skutki powoduje przedstawiona propozycja podwyżek taryf. Są to symulacje przedstawione 

dla domu jednorodzinnego.  Woda dla pierwszej grupy taryfowej rośnie o kwotę  0,11 ,-zł. 

(brutto). Dotychczas koszt wody wynosił 2,37,-zł. Po podwyżce woda będzie kosztowała 2,48,-zł. 

Opłaty za ścieki rosną z kwoty 3,37,-zł do kwoty 3,74,-zł. Wzrost stanowi kwota 0,37,- zł. Łącznie 

cena wodościeku, czyli metra sześciennego wody i odprowadzenia ścieków rośnie z kwoty 5,74,-zł 

brutto do 6,22,-zł brutto. Wzrost na metrze sześciennym stanowi kwotę 0,48,-zł. Prezes 

przedstawił zestawienia, które zostały wydrukowane ze strony internetowej www.cena-wody.pl. 

Na stronie pokazany jest ranking firm wodociągowych i samorządów, które samodzielnie realizują 

obowiązek dostawy wodyi odprowadzenia ścieków. W rankingu zgrupowanych jest 521 

podmiotów. Skierniewice obecnie zajmują 515 miejsce. Po podwyżce Skierniewice będą na 505 

pozycji. Radni mają również zestawienie przedstawiające, jak będzie to wyglądało w skali 

Województwa łódzkiego, gdzie z 26 pozycji Miasto przejdzie na pozycje 25. Miasto będzie miało 

stawki wyższe od np. Pajęczna, które prowadzi usługi w tym zakresie w formie nie spółki prawa 

handlowego, ale zakładu budżetowego. Kwestia pokrywania kosztów amortyzacji tudzież innych 

kosztów związanych z inwestycjami jest poza Zakładem. W przypadku opłaty abonamentowej dla 

wody, niezależnie od grupy taryfowej w poprzedniej taryfie radni pokazane mieli 3 grupy opłaty 

stałej. Wynikało to ze słusznej zdaniem Spółki tezy, że im większe przyłącze, tym większe koszty 

są ponoszone na utrzymanie przyłącza w gotowości. Z taką opinią nie zgadza się UOKIK, który 

nie kontrolował Spółki. Został sporządzony raport na temat branży wodociągowej i tam został taki 

http://www.cena-wody.pl/
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sposób zróżnicowania zakwestionowany. W związku z powyższym w tym momencie 

niezależnie od średnicy tego przyłącza i wydatku stosuje się jedną stawkę opłaty abonamentowej, 

która brutto wynosi 9,-zł. Dla gospodarstwa domowego, domku jednorodzinnego opłata 

abonamentowa rośnie w  tym przypadku z kwoty  6,18,-zł na 9,-zł. Jest to więc wzrost  

o 2,82,-zł. Opłata abonamentowa za ścieki jest liczona dokładnie tak samo i na takich samych 

zasadach, jak przez ostatnie 5 lat. Wartość spada z 5,09,-zł do 4,37,-zł, czyli  

o 0,72,-zł. Spółka przygotowała też symulację przedstawiającą, jaka jest różnica w kosztach  

dla gospodarstwa domowego, które zużywa przykładowe 10m3 wody na miesiąc. Uwzględniając 

te wszystkie zmiany stawek w zakresie wody, gospodarstwo domowe aktualnie za 10m wody płaci 

miesięcznie 29,88,-zł. Po podwyżce opłata będzie wynosiła 33,80,-zł. Wzrost będzie więc wynosił 

3,92,-zł.  Aktualnie opłata za 10m3 odprowadzenia ścieków wynosi 38,79,-zł. Po podwyżce opłata 

będzie wynosiła 41,77,-zł. Nastąpi wzrost o 2,98,-zł. Są przypadki, że gospodarstwa domowe 

pobierają tylko wodę, lub odprowadzają tylko ścieki. Gospodarstwo domowe, które pobierało 

wodę i odprowadza ścieki aktualnie za 10m3 wody i odprowadzanie ścieków płaci 68,67,-zł  

a po podwyżce będzie płaciło 75,57,-zł. Jest to wzrost o 6,90,-zł.  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda powiedział, że bardzo często ulega 

się tzw. populizmowi i mówi się, że nie powinno być żadnych podwyżek bo mieszkańcy są biedni. 

Przewodniczący uważa, że prawdą jest, iż mieszkańcy są biedni, ale Rada Miasta musi zdawać 

sobie sprawę z konsekwencji prowadzenia systemu taryfowania. Przewodniczący zna wiele firm, 

które zawiera ranking przedstawiony przez Prezesa. Ceny za wodę i ścieki w ościennych miastach 

(np. Rawa Mazowiecka, czy Sieradz) są w tej chwili realnymi cenami, które wynikają  

z prawdziwych kosztów i tyle mniej więcej w skali Polski powinny woda i ścieki kosztować. 

Wszystko, co jest dużo niżej, wiąże się z dotacją przez Miasto do  tego typu działalności. Należy 

sobie zdawać sprawę, że Miasto dotuje tą sferę działalności. Jednym z patentów, który jest  

na dotowanie wody i ścieków, występującym prawie w całym kraju jest nie przekazywanie 

majątku. Nie ma tzw.  odpisów majątkowych i jest to dotacja do wody i ścieków.  Konsekwencją 

działania jest to, że wydatki na remonty w tej sferze były w firmie na poziomie około 300 000,-zł, 

o czym rozmawiano na komisjach, przy okazji oceny spółek. Przy tak dużym majątku jest to tylko 

300 000,-zł., na remonty. Kiedy prześledzi się poziom inwestycji w tą sferę przez lata zobaczy się, 

że zmalał on drastycznie. Jest to konsekwencja tego typu prowadzenia taryf. Rolą Rady Miasta jest 

wyważenie ewentualnych potrzeb. Jest jeszcze jedna dosyć ważna konsekwencja. W tej chwili 

pojawia się u Przewodniczącego na dyżurze coraz więcej osób, które zaczynają prowadzić 

inwestycje w różnych częściach Miasta i mają problem z dostępem do wody. Inwestycje 

przekładane są na ich barki, oczywiście jest umowa mówiąca, że można odzyskać pieniądze. Może 

się tak jednak stać po latach, gdyż firma nie jest w stanie obsłużyć w tym momencie tych 

inwestycji.. Brak wody i dostępu do odprowadzania ścieków jest pewną barierą w inwestowaniu. 

Należy sobie zdawać sprawę z konsekwencji. Ceny są jedną stroną medalu, ale drugą stroną jest 

to, co dzieje się w zakresie infrastruktury. Ponadto powiedział, że w niektórych budynkach może 

być obniżka cen wody i ścieków. W szczególności chodzi o budynki wielorodzinne. Należy 

zwrócić uwagę, że w SSM, ZGM czy w wspólnotach mieszkaniowych do tej pory za przyłącze 

opłata wynosiła prawie 250,-zł i była dzielona na ilość lokali. Podział doprowadzi do obniżki cen 

wody i ścieków.  Takie ustawienie taryf jest w interesie najbiedniejszych skierniewiczan, którzy 

mieszkają w budynkach wielorodzinnych. Przy okazji dyskusji z mieszkańcami Miasta na temat 

podwyżek wody i ścieków należy podkreślać, że one w wielu przypadkach, mogą mieć nawet 

wartość ujemną. W związku z powyższym w najbliższym czasie radnych czeka trudna dyskusja.  

Należy przeprowadzić analizy na temat tego, jaka jest bezpieczna cena wody  

i ścieków, tak aby dawała perspektywę inwestowania i rozwoju Miasta. Zdaniem 

Przewodniczącego w roku bieżącym warto przeprowadzić taką dyskusję.  

Radny Andrzej Melon powiedział, że z ust Prezesa padło stwierdzenie, że wynagrodzenia  

w Spółce pozostają na takim samym poziomie. Niedawno dyskutowano na temat wynagrodzeń 

pracowników administracji w Urzędzie Miasta i one również pozostają na takim samym poziomie. 

Radny uważa, że opłaty za ścieki również powinny zostać na takim samym poziomie. Wzrost cen 
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powinien  działać w obydwie strony. Każde gospodarstwo w chwili obecnej zubożeje przez 

podwyżkę. Jeśli konsekwentnie nie podwyższano wynagrodzeń dla pracowników Urzędu,  

to należy być konsekwentnym również w drugą stronę. Radny będzie głosował przeciw.   

Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji ,,Wod – Kan” Sp. z o.o. Janusz Marek Pastusiak  

powiedział, że chciałby odnieść się do ostatniej wypowiedzi. Wszyscy znają sytuację 

mieszkańców Skierniewic. Dużą cześć pracowników Spółki stanowią  mieszkańcy Skierniewic. 

Podwyżka dotknie też pracowników Spółki, ale Prezes nie może do końca zgodzić się z tezą 

radnego. Jeżeli Spółka ma zachować się konsekwentnie, to nie powinna również realizować 

zwiększonych zadań inwestycyjnych, zmienić Wieloletni Plan i wykreślić zadania, które tam  

są. Wiązałoby się to z obniżeniem poziomu i tak niskich inwestycji. Należałoby nie zwiększać 

remontów, których koszt stanowi kwotę 1 200 000,-zł i po zrobieniu nowej nawierzchni czekać  

do pierwszej awarii. Wówczas koszty są podwójne i potrójne. Musi być założony pewien wzrost. 

Koszty energii rosną, ale Spółka sama jest producentem energii, dzięki czemu podwyżka jest 

również stosunkowo niska.  Spółka ma obowiązek dostarczyć wodę i odebrać ścieki.  

To do radnych będą zgłaszane interwencje, dotyczące tego, że kiedyś awaria była usuwana 

natychmiast a teraz mieszkańcy czekają. To nie Spółka ustala ranking mówiący, gdzie na tle całej 

branży i w Województwie i Kraju są Skierniewice. Są to informacje obiektywne. Spółka stara się 

jako firma, aby skala tych podwyżek była minimalna i jednocześnie zapewniająca realizację zadań 

w zakresie bezpieczeństwa dostaw i w zakresie niezbędnych remontów i inwestycji.  

Radny Paweł Słojewski powiedział, że nie rozumie wypowiedzi Przewodniczącego?  

Z wypowiedzi wynika, iż podwyżka spowoduje obniżenie cen. Zapytał, czy podwyżka ma służyć 

obniżeniu cen?  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda powiedział, że przy budynkach 

wielorodzinnych opłata abonamentowa wynosi prawie 250,-zł na cały budynek. Opłata była 

rozdzielana przez administratorów na poszczególne mieszkania. Jeżeli opłata abonamentowa 

zostanie podzielona na ilość mieszkań, to do rachunku dodawana będzie dużo mniejsza kwota. 

Jeśli budynek jest piętnastolokalowy, nastąpi obniżka. Bardzo drastycznie spada abonament przy 

budynkach wielorodzinnych. Rachunek miesięczny może być mniejszy.  

Radny Krzysztof Jażdżyk  zapytał, czy na przełomie ostatnich 3 lat zmienił się stan zatrudnienia 

w Spółce? Czy zatrudnienie się zwiększyło, czy też zmniejszyło?  Zapytał też, czy Spółka 

finansuje różne przedsięwzięcia nie związane z działalnością Spółki ( stowarzyszenia , itp.)? 

Prezes Zakładu Wodociągów i Kanalizacji ,,Wod – Kan” Sp. z o.o. Janusz Marek Pastusiak  

powiedział, że można powiedzieć, iż w ciągu ostatnich 3 – 4 lat sukcesywnie stan zatrudnienia  

w Spółce spada. Jeszcze kilka lat temu Spółka zatrudniała około 125 osób. Na dzień dzisiejszy 

zatrudnienie jest na poziomie 115-116 osób. Odkąd Prezes sięga pamięcią, spółki miejskie 

sponsorowały różnego rodzaju inicjatywy na terenie Miasta. Zgodnie z zasadą wprowadzoną 

jeszcze przez Prezydenta Bogusza, sponsoring odbywa się na  podstawie opinii Rad Nadzorczych. 

Z tego, co Prezes wie, we wszystkich Spółkach takie przedsięwzięcia są podejmowane. Nie jest 

tajemnicą, że w poprzednich kadencjach sam Klub Unia był sponsorowany. Prezes mówi  

tu o jednorazowych przedsięwzięciach rzędu 20 000,-zł - 30 000,-zł. Obecnie maksymalne kwoty  

są ułamkiem tego co było kiedyś.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie. 

Uchwałę XXXIII/23/13 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie miasta Skierniewice Rada Miasta Skierniewice 

podjęła większością głosów, przy 13 głosach ,,za”, 6 głosach przeciwnych i 1 głosie 

wstrzymującym się.   

Uchwała XXXIII/23/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji. 
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P u n k t  15 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic Miasta Skierniewic radni 

otrzymali na piśmie w terminie wcześniejszym. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Samorządu, Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Ładu i Porządku 

Publicznego  Rady Miasta Skierniewice radna Danuta Nowakowska  poinformowała,  

że omawiany projekt uchwały Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie, przy 9  głosach ,,za”.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda zapytał, jak wyglądają wyniki 

konsultacji? 

Prezydent Miasta Skierniewice Leszek Trębski  powiedział, że w uzasadnieniu do uchwały jest 

informacja, iż zdecydowana większość uczestników konsultacji, tj. 239 osób jest za proponowaną 

zmianą granic administracyjnych Miasta. Jedna osoba była przeciwna a 11 osób oddało głosy 

nieważne. 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda powiedział, że nie miał możliwości 

zapoznać się z materiałem, gdyż jest to uchwała wprowadzana do porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie. 

Uchwałę XXXIII/24/13 w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany granic Miasta 

Skierniewice Rada Miasta Skierniewice podjęła jednogłośnie, przy 20  głosach ,,za”. 

Uchwała XXXIII/24/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

 

P u n k t  16 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez Miasto Skierniewice za rok 2012 radni otrzymali na 

piśmie w terminie wcześniejszym.  Radni nie zgłosili uwag do sprawozdania.  

Przewodniczący zarządził przerwę. Po zakończeniu przerwy Przewodniczący wznowił obrady. 

 

P u n k t  17 

Informację o pracy Prezydenta Miasta Skierniewice w okresie od 23 stycznia 2013 roku do 18 lutego 

2013 roku radni otrzymali na piśmie w terminie wcześniejszym.  

 

Radny Adam Stanecki  powiedział, że w pkt 5 jest poruszona kwestia rewitalizacji Parku  

w Skierniewicach. Napisane jest, że w dalszym ciągu trwają prace związane z wycinką drzew. 

Wycinka trwała przynajmniej do wczoraj. W informacji o pracy Prezydenta w okresie 12 grudnia 

2012r. - 22 stycznia 2013 r., w pkt 3 było napisane, że wycinka zakończy się w styczniu. Zapytał, 

dlaczego wycinka trwa o miesiąc dłużej niż przedstawiono w informacji ze stycznia 2013r.?  

Czy oznacza to, że wykonawca ma problemy z realizacją inwestycji?  Radny pyta, gdyż 

rewitalizacja Parku ciągle cieszy się dużym zainteresowaniem mieszkańców. Ponadto radny odniósł 

się do inwestycji drogowych. W pkt 1 podana jest informacja, że trwa remont ul. A. Krajowej na 

odcinku od ul. Łowickiej do ul. Nowobielańskiej. Informacja dotyczy okresu od 23 stycznia 2013 r. 

do 18 lutego 2013 r. Radnego interesuje, czy i jakie prace trwają przy ul. A.Krajowej  

w tym okresie? Jeśli prace trwają, to jakie zadania wykonuje firma ,,Eurovia”?   

Naczelnik Wydziału Inwestycji Kubaturowych Aneta Płocka powiedziała, że założono,  

że wycinka potrwa do końca stycznia. Z uwagi na opady śniegu część drzew w ul. Sienkiewicza 

zostawiono i wycinano je teraz. Wycinkę zakończono. Drzewa w ul. Sienkiewicza wymagały 

specjalistycznego wycięcia metodą alpinistyczną, co wiązało się z zajęciem pasa drogowego  

w części, gdzie jest parking. Z uwagi na bezpieczeństwo prace przełożono. Teren z wycinki był 
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sukcesywnie uporządkowywany. Menadżer projektu wyraża małą obawę, ale uważa, że 

formalności wydłużają czas. Na tą chwile nie ma większego zagrożenia.  

Naczelnik Wydziału Dróg i Komunikacji Urzędu Miasta Skierniewice Stanisław Lipiec  
powiedział, że ze względów oczywistych na panujące warunki zimowe żadne prace nie  

są prowadzone, gdyż byłyby prowadzone niezgodnie z obowiązującą technologią. Stąd  

to sformułowanie, że trwa realizacja. Trudno zamienić sformułowanie na inne. Oczywiście prace 

będą kontynuowane wraz z nadejściem wiosny i odpowiednich warunków atmosferycznych.  

Radna Danuta Nowakowska  zapytała, jak wygląda kwestia sprzedaży mieszkań komunalnych? 

Czy jest duże zainteresowanie ? Mieszkańcy pytali radnej, czy jest brana pod uwagę możliwość 

przedłużenia ? Uchwała obowiązuje do końca tego roku. Czy będzie możliwość przedłużenia 

sprzedaży mieszkań? Radną kwestia interesuje, gdyż była zarówno inicjatorem, jak i wnioskodawcą 

bonifikaty.  

Prezydent Miasta Skierniewice Leszek Trębski  powiedział, że odnośnie przedłużenia jest 

stosowna uchwała, która określa tryb oraz termin bonifikaty 75%. Jest to czasowo zwiększona 

bonifikata przy zakupie mieszkań z 50% do 75%. Od radnych będzie zależało, czy czas zostanie 

przedłużony i czy 31 grudnia  2013 r. będzie ostatecznym terminem. W chwili obecnej trudno 

radnemu odpowiedzieć odnośnie ilości. Ilość wzrosła. Sprzedawane jest obecnie kilka mieszkań 

miesięcznie. Na dzień dzisiejszy według wyliczeń Naczelnik sprzedane zostało 55 mieszkań,  

po 2 miesiącach a w poprzednich latach było to kilkanaście mieszkań rocznie. Zwiększenie 

bonifikaty wpłynęło zdecydowanie na ilość sprzedawanych mieszkań. Protokołów uzgodnień 

Prezydent podpisał już kilkanaście. Są to wstępy do aktów notarialnych. Można się domyślać,  

że w ciągu najbliższych kilku miesięcy będzie jeszcze kilkadziesiąt takich sprzedaży. W projekcie 

budżetu założono sprzedaż około 100 mieszkań, ale Prezydent uważa, że będzie ich więcej. Oferta 

jest atrakcyjna i skorzystało z niej wielu mieszkańców.  

 

   P u n k t  18 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radna Alicja Cyrańska  powiedziała, że w poniedziałek uczestniczyła w posiedzeniu Komisji  

ds. Oświaty i Młodzieży RMS, na której obecni byli przedstawiciele szkół i przedszkoli. Radna na 

spotkaniu poruszyła sprawę molestowania seksualnego dzieci i młodzieży. Powiedziała,  

że już 2 lata temu rozmawiała o tym z I Zastępcą Prezydenta i domagała się wprowadzenia  

w Skierniewicach programu, którego celem jest burzenie tabu wokół tematu molestowania 

seksualnego oraz programu, jaki szkoli kadry, które będą pracować z dziećmi pokrzywdzonymi. 

Taki program realizuje fundacja ,,Dzieci niczyje” poprzez kampanię ,,Zły dotyk”. W ramach  

tej ogólnopolskiej kampanii organizowane są szkolenia nauczycieli, pedagogów i wszystkich osób  

z otocznia dzieci, w tym prezesów z różnych stowarzyszeń i fundacji mających na celu pomoc 

rodzinie. Są tam stosowane profesjonalne metody. Polecana jest fachowa literatura. Wiele 

samorządów w Polsce przystąpiło do takiego programu, Skierniewice niestety nie. Miasto  

ma więc zupełnie nieprzygotowanych do zmierzenia się z tym trudnym problemem nauczycieli.  

Nauczyciele to często osoby, które nigdy nie zetknęły się z  problemem i nie wiedzą, jak pomóc. 

Podczas Komisji jeden z dyrektorów stwierdził, iż nie jest to problem dla szkoły, lecz  

dla prokuratury. Ta wypowiedź zdaniem radnej świadczy o nie zrozumieniu roli szkoły w tym 

problemie i jego rozwiązaniu. Można też usłyszeć od nauczycieli, że sprawa molestowania 

seksualnego i zajęcie stanowiska przez nauczycieli nie należy do ich obowiązków. Nauczyciele 

mówią poza tym, że jest to delikatna sprawa. Radna wskazała na konieczność przeprowadzenia 

szkoleń nauczycieli i usłyszała, że w Szkole Podstawowej Nr 1 i Szkole Podstawowej  

Nr 2 przeprowadzane są pogadanki nauczycieli na ten temat. Radna nie wie, ile zajmuje to godzin. 

Zapytała, jaka jest jakość pogadanek, skoro nauczyciele nie są do tego przygotowani? Jak pokazują 

badania przeprowadzone przez prof. Lwa - Starowicza przeprowadzone na młodzieży do 15 lat, 33% 

dziewczynek i 30% chłopców molestowanych jest seksualnie. Skala zjawiska jest ogromna i dotyczy 

różnych grup społecznych. Pedofilia również dotyczy kościoła. Ostatnio stolica apostolska musiała 
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wypłacić wielkie odszkodowania ofiarom pedofilii księży. Pedofilia jest chorobą społeczną,  

z którą trzeba walczyć tak, jak z alkoholizmem, czy narkomanią. Osoby molestowane w 

dzieciństwie przenoszą ten uraz na całe dorosłe życie. Radna nie wie, dlaczego władze Miasta 

pozostają bierne wobec tego problemu i hojną ręka przyznają pieniądze organizacjom 

pozarządowym na zadania, których realizacji nie można skontrolować a ich efektów nie widać, a 

sprawą tak oczywistą nie chcą się zająć.  Zaapelowała, by Miasto jak najszybciej przystąpiło do 

ogólnopolskiej kampanii ,,Zły dotyk” i nie marnowało więcej czasu. Brak reakcji  na patologię 

oznacza przyzwolenie na nią. 

Radny Jarosław Chęcielewski  powiedział, że zgłosi  kilka interpelacji. Pierwsza interpelacja 

wynika z głosów mieszkańców, z którymi radny miał okazję kilka dni temu rozmawiać. Radnemu 

nasuwają się refleksje odnośnie uchwały dotyczącej podwyżek cen wody. Zgadza  

się, że w rankingach przedstawionych przez Prezesa Spółki ,,WOD-KAN”, Skierniewice są dosyć 

daleko i być może rzeczywiście podwyżki nie są aż tak wysokie. Podwyżki są jednak ciągle  

i dotyczą nie tylko wody, ale też innych dóbr. Rozmawiając  z mieszkańcami radni dowiadują się,  

że mieszkańcy tracą pracę, nie są godnie traktowani w wielu miejscach pracy i nie stać ich  

na opłacenie tych rachunków. Miasto podejmuje strategiczne decyzje z punktu widzenia Rady 

Miasta i Urzędu Miasta oraz własnych zarobków. Konsultacje, które radni proponowali, poszerzone 

o spotkania z mieszkańcami przy rozstrzyganiu spraw strategicznych dla Miasta, są bardzo 

potrzebne i nie mogą być załatwiane tylko i wyłącznie ankietami, jak to się zazwyczaj odbywa. 

Gdyby takie spotkania się odbywały, być może byłaby większa wiedza na temat tego, o ile podnieść 

ceny wody. Radny rozmawiał z mieszkańcami ul. Sobieskiego, którzy są mieszkańcami obiektu 

należącego go Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej. Radny miał możliwość obejrzenia rachunków  

za ostanie półrocze roku 2012 oraz pierwsze miesiące roku bieżącego. Oczywiście, że należy 

zwrócić uwagę na zużycie wody, ale jest ono z miesiąca na miesiąc podobne. Podwyżki są jednak 

bardzo wysokie. Z miesiąca na miesiąc rachunki są wyższe o 20,-zł - 30,-zł.  Rachunek z lutego  

w porównaniu z rachunkiem z sierpnia 2012 r. jest wyższy o 270,-zł. Dysproporcje są drastyczne. 

Radny nie zna szczegółów decyzji podejmowanych w sprawie podwyżek, dlatego zwrócił  

się z prośbą, aby Prezydent umożliwił zabranie głosu Prezesowi ZGM na sesji.  Ponadto z innych 

porównań stawek, jakie radny zestawił np. ze Skierniewicką Spółdzielnią Mieszkaniową wynika,  

że stawki za wodę zimną i ciepłą są w ZGM wyższe. Pobieranie zaliczek załączonych  

do comiesięcznych rachunków jest nieproporcjonalne w ciągu poszczególnych miesięcy  

w ciągu roku. Rzutuje to na planowanie budżetu domowego gospodarstw domowych. Niektórych 

gospodarstw nie stać na opłacenie rachunków. Jeśli ktoś ma pensję netto 900,-zł, 

 jak ma opłacić takie rachunki? Gdyby przy okazji podnoszenia stawek za poszczególne usługi, 

konsultowano to z mieszkańcami, być może wiedza na ten temat byłaby większa. Ponadto 

mieszkańcy, w tym przypadku bloku nr 16 przy ul. Sobieskiego, podnoszą kwestię podwyżek  

a jednocześnie nie remontowania lokali, które zamieszkują. Mieszkańcy twierdzą,  

że malowanie klatek po raz ostatni odbyło się 25 lat temu, a  kiedy chcą porozmawiać na temat 

remontów, jedyną osobą, która z nimi rozmawia jest Prezes. Jeżeli Prezesa nie ma w firmie,  

a jest przecież zajęty wieloma sprawami, nie mają przez długie tygodnie możliwości  porozmawiania 

na ten temat. Ponadto kasy często są czynne tylko do godziny 12. Rachunek przychodzi kilka dni 

przed terminem upływania jego spłaty.  Jeśli rachunek nie zostanie opłacony, naliczane są odsetki. 

Kwestie techniczne są więc również do usprawnienia. Gdyby Prezes odniósł się do tych kwestii na 

sesji, wyjaśniłoby to choćby w części nieporozumienia i nieścisłości i otworzyło oczy na pewne 

sprawy. Zainteresowani mieszkańcy są obecni na sali. Ponadto radny znalazł informację, na którą 

powołuje się Prezes w piśmie do mieszkańców. Informacja mówi, że podwyżka  opłat za ogrzewanie 

była podyktowana decyzją Prezesa Urzędu Regulacji Energetyki. Rzeczywiście tenże Prezes 

zatwierdził proponowane przez Energetykę Cieplną w Skierniewicach podwyżki w wysokości 6,8% 

w lipcu roku 2012. Zapytał, czy oprócz tej podwyżki były w ZGM od lipca ubiegłego roku 

zarządzone jeszcze inne? Ponadto, czy jest to uchybienie, czy też kwestia złego przepływu 

korespondencji, że 23 sierpnia 2012 roku mieszkańcy zostali poinformowani  

o podwyżkach, które weszły pierwszego sierpnia tamtego roku? Ewentualna wypowiedź Prezesa 
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kwestię by wyjaśniła. Mieszkańcy czekają na taką odpowiedź. Ponadto radny odniósł  

się do odpowiedzi, które otrzymał po sesji sprzed miesiąca. Radny otrzymał informację na zadawane 

pytanie, dotyczące monitoringu placówek oświatowych w Skierniewicach. Rzeczywiście znakomita 

większość skierniewickich szkół jest zaopatrzona zarówno w kamery zewnętrzne jak i wewnętrzne. 

Na posiedzeniu Komisji ds. Oświaty i Młodzieży RMS radni dowiedzieli się, że kamery zewnętrzne 

nie spełniają swoich funkcji. Kamery są słabe. Obraz, który pojawia się na kamerach jest słaby   

do odczytania. O ile nauczyciel może domyślić się, który uczeń jest widoczny, to organ 

bezpieczeństwa poproszony o analizę takiego materiału, nie koniecznie sobie z tym poradzi.  

Ze względu na to, że była to interpelacja radnego, nie wszyscy radni mają  na nią odpowiedź.  

W związku z powyższym radny przedstawił informacje, jakie odpowiedź zawiera. Szkoła 

Podstawowa Nr 1 posiada 3 kamery, Szkoła Podstawowa Nr 2 – 5 kamer, Szkoła Podstawowa  

Nr 4 – 7 kamer, Szkoła Podstawowa Nr 7 – 0 kamer, Zespół Sportowych Szkół Ogólnokształcących 

– 24 kamery , Zespół Szkół Integracyjnych – 14 kamer, Gimnazjum Nr 1 – 15 kamer, Gimnazjum 

Nr 3 – 24 kamery, Liceum Ogólnokształcące im. B. Prusa – 31 kamer, ZSZ Nr 1 – 13 kamer, ZSZ 

Nr 2 – 11 kamer,  ZSZ Nr 3 – 16 kamer, ZSZ Nr 4  – 0 kamer, Specjalny Ośrodek Szkolno-

Wychowawczy – 10 kamer, Samorządowa Szkoła Muzyczna II Stopnia – 0 kamer, CKU – 0 kamer. 

Przynajmniej 40% z w/w kamer stanowią kamery zewnętrzne. Poprosił o pisemną odpowiedź  

na temat tego, jaki jest roczny koszt utrzymania kamer oraz ich serwisowania? Zapytał ponadto,  

kto odpowiedzialny jest za serwisowanie kamer na co dzień ? Czy obowiązek   spada bezpośrednio 

na dyrektorów szkół, czy w Urzędzie Miasta jest wyznaczona jednostka, która kwestią się zajmuje  

i dokonuje kontroli na co dzień?  Poprosił o pisemną odpowiedź. Zapytał też o trzy kamery 

zewnętrzne, które zostały zdemontowane po termomodernizacji w roku 2010, w ZS Nr 4 przy  

ul. Podkładowej. Zapytał, jaki był dalszy los zdemontowanych kamer? Kolejna interpelacja radnego 

dotyczy badania natężenia ruchu drogowego w Mieście. Radny już o kwestię pytał  

i otrzymał odpowiedź, z której wynika, że ostatnie badania zostały przeprowadzone kilka lat temu. 

Kolejne badania planowane są w roku bieżącym. Z badań sprzed kliku lat wynika,  

że zdecydowanie największy ruch odbywa się na wyjeździe z Miasta drogą 70. Jak wiadomo, 

planowana obwodnica wschodnia jest, w stosunku do drogi łączącej przejazd przez Miasto  

w kierunku Łodzi, w dalszej perspektywie. Poprosił o pisemną odpowiedź na pytanie, jakie  

od 2008 roku zostały podjęte działania w celu  przyśpieszenia budowy obwodnicy wschodniej? 

Radny prosi o odpowiedzi skonkretyzowane, które nie ograniczają się do informacji,  

że  zadanie jest w fazie projektowania i prowadzone są rozmowy. Jeśli taka odpowiedź  

ma paść, to radny prosi, żeby została udzielona na sesji w dniu dzisiejszym. Jeśli Prezydent jest  

w stanie przedstawić więcej szczegółów, radny prosi o dopowiedź na piśmie. Kolejna interpelacja 

radnego dotyczy promocji Miasta. Radny zapytał, gdzie, w jakich ogólnopolskich mediach 

promowane było Święto Kwiatów, Owoców i Warzyw w roku 2012? ŚKOiW jest wizytówką Miasta 

i słusznie Skierniewice się nim chwalą. Następnie radny odniósł się do kwestii wniosków 

dotyczących usuwania azbestu. Powiedział, że termin  mija 28 lutego. Zapytał, jakie jest 

zainteresowanie? Ile wniosków wpłynęło? Poprosił o odpowiedź na piśmie. Kolejna interpelacja 

radnego dotyczy programu ,,Bezpieczna ulica”,na który przed kilkoma dniami zostały przyznane 

dotacje. Radny zapytał, czy program ,,Bezpieczna ulica” jest adekwatny do programu ,,Pedagog 

ulicy”? Poprosił o odpowiedź ustną. Ponadto radny skierował pytanie do Przewodniczącego RMS. 

Powiedział, że przed miesiącem podejmowana była uchwała dotycząca likwidacji MCK.  

W Biurze Rady Miasta znajduje się pismo z podpisami mieszkańców Miasta. Około 30% podpisów, 

należy do mieszkańców spoza Skierniewic. Pismo jest datowane na dzień przed sesją, która odbyła 

się miesiąc temu. Zapytał, kiedy pismo wpłynęło do Biura Rady Miasta? 

Radny Adam Stanecki powiedział, że rok temu składał interpelację dotyczącą budynku przy  

ul. Długiej. Jest to budynek, który znajduje się w zasobach ZGM. Interpelacja była składana  

na wniosek mieszkańców w/w budynku, ze względu na stan techniczny tego budynku. Minął rok,  

ale niewiele się zmieniło. Prawdopodobnie przeprowadzona była kontrola nadzoru budowlanego. 

Temat omawiany był w dniu wczorajszym na posiedzeniu Komisji Mienia Komunalnego i Rozwoju 

Gospodarczego Rady Miasta Skierniewice. Temat poruszał także radny Krzysztof Jażdżyk. Zapytał, 
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czy Miasto zna wyniki kontroli? Na sali obecny jest Prezes ZGM. Jeśli byłaby taka informacja, 

radny chciałby się z nią zapoznać.  Jeśli takiej informacji nie ma, radny prosi o odpowiedź pisemną. 

Ponadto radny powiedział, że był w jednej ze skierniewickich szkół. Młodzież pytała radnego  

o Młodzieżową Rade Miasta. W obradach Rady Miasta brał udział Przewodniczący Młodzieżowej 

Rady, ale od dłuższego czasu nie uczestniczy w sesjach. Przeprowadzone zostały wybory  

do Młodzieżowej Rady i miała się ona uaktywnić. Dla MRM wyznaczony był opiekun. Radny 

zapytał, jak MRM funkcjonuje na dzień dzisiejszy? Ponadto powiedział, że w dniu dzisiejszym 

zostały podjęte dwie uchwały dotyczące zagospodarowania odpadami komunalnymi. W Dzienniku 

Ustaw z dnia 19 lutego br. opublikowana została ustawa z dnia 25 stycznia o zmianie ustawy  

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Zmiany w przepisach zaczną obowiązywać od 5 

marca 2013 roku. Zapytał, czy zmiany ustawy spowodują, że w marcu RM podejmowała będzie 

nowe uchwały dotyczące gospodarowania odpadami komunalnymi? Ponadto radny powiedział,  

że inwestycją DPS interesują się mieszkańcy Skierniewic. Druga procedura przetargowa nie doszła 

do skutku. Zapytał, co dalej z tą inwestycją? Czy będzie ogłoszony trzeci przetarg na budynek?  

Czy coś w sprawie się zmienia? Kolejna interpelacja dotyczy ul. Mszczonowskiej. Naprzeciwko 

sklepu ,,Biedronka”  stoi nieczynny od kliku lat kiosk. Na obiekcie są napisy zwolenników dwóch 

drużyn sportowych, tj. Legii oraz Widzewa. Kiosk jest bardzo zniszczony i zdewastowany. Zapytał, 

czy nie można porozmawiać z właścicielami obiektu? Być może kiosk znajduje  

się na terenie zasobów Skierniewickiej Spółdzielni Mieszkaniowej. Radny uważa, że wspólne 

działanie mogłoby spowodować zniknięcie kiosku. Ulicą Mszczonowską przebiega dość duży ruch  

i zdaniem radnego jest to ładna ulica. Należy pochwalić Prezesa ZUM, gdyż w dniu dzisiejszym  

są wykonywane prace naw/w ulicy. Sprzątany jest też chodnik. 

Prezydent Miasta Skierniewice Leszek Trębski  powiedział, że na wszystkie interpelacje 

odpowiedzi zostaną udzielone na piśmie.   

Radna Alicja Cyrańska  zapytała, dlaczego rudera przy ul. Nowomiejskiej nie została rozebrana? 

Już w zeszłym roku radna uzyskała zapewnienie, że do końca roku tak się stanie.  Obiekt zagraża 

otoczeniu. W związku z w/w problemem radną spotykają duże  nieprzyjemności ze strony sąsiadów 

mieszkających obok rudery. Radna nie dziwi się sąsiadom, gdyż rudera ma spalony dach, są tam 

deski, które w razie wichury mogą spowodować różne szkody. Zapytała, dlaczego obiekt nie jest  

do tej pory rozebrany, mimo że było to zaplanowane?  

Radny Andrzej Melon powiedział, że chciałby zgłosić problem i poddać pod rozwagę ograniczenie 

prędkości na  zjeździe przy dużym rondzie na osiedlu Widok, przy kościele. Radnemu chodzi  

o zjazd w prawo, w pobliży którego mieści się szkoła i  przystanek. Jest tam ograniczenie  

do 40km/h. Radny był świadkiem nieprzyjemnego zdarzenia, kiedy o mało nie doszło do tragedii  

i uważa, że ograniczenie powinno być do 20km/h. Miejsce jest newralgiczne. Poprosił o wzięcie 

kwestii pod uwagę na posiedzeniu Komisji Ruchu Drogowego.  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  powiedział, że radny Andrzej 

Melon wpisał się w interpelację, jaką Przewodniczący chciał zgłosić. Przewodniczący zapytał, czy  

w Mieście prowadzone są prace koncepcyjne na temat nowej organizacji ruchu na osiedlu Widok? 

Temat był wywoływany już przez Prezesa Pawła Hałatiuka, kiedy pełnił jeszcze funkcję 

Komendanta Straży Miejskiej w Skierniewicach. Już od dawna istnieje potrzeba przeanalizowania 

ruchu na całym osiedlu Widok. Zazwyczaj Komisja Ruchu Drogowego zajmuje  

się poszczególnymi ulicami, skrzyżowaniami lub znakami. Koncepcja przy zmieniającym  

się natężeniu ruchu na największym osiedlu była chyba poruszona w większości kampanii 

wyborczych. Zapytał, czy są prowadzone jakieś prace i na jakim są etapie? Interpelacja radnego 

Andrzeja Melona mogłaby się wpisywać w odpowiedź, gdyż problem dotyczy nie tylko tego 

jednego przystanku na osiedlu Widok. Druga kwestia, która Przewodniczącego interesuje, poruszona 

została przez radnego Jarosława Chęcielewskiego. Po Komisji, w której radni uczestniczyli,  

na której omawiana była kwestia monitoringu, Przewodniczący zastanawiał się nad kwestią 

zrobienia audytu monitoringu w szkołach i placówkach oświatowych w Mieście.  Miasto mogłoby 

rozważyć, czy nie potraktować kwestii, jako zadania inwestycyjnego w przyszłorocznym budżecie. 

Problem zaczyna być ważny w placówkach oświatowych. Radny oglądał przy okazjach wizyt  
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w szkołach niektóre elementy monitoringu oraz to, co kamery przedstawiają. Niektóre kamery są 

bardzo stare i niewiele na nich widać. Ponadto zapytał, czy jest już ustalony wstępny termin 

konkursu na dyrektora nowej instytucji kultury? Zapytał, czy jednym z elementów konkursu nie 

mogłaby być pisemna koncepcja funkcjonowania instytucji? Radni mogliby po konkursie zobaczyć, 

jakie propozycje mają poszczególni kandydaci. Poprosił o odpowiedź na piśmie na wszystkie 

interpelacje.   

 

     P u n k t  19 

Wolne wnioski i oświadczenia 

 

Radna Ewa Biskupska  powiedziała, że uważa, iż każdy z radnych pełniąc funkcję radnego wie,  

na czym polega komunikacja interpersonalna i społeczna. To, że nie wszyscy potrafią pięknie  

i precyzyjnie się wypowiedzieć, jest doskonale zrozumiałe. Nie każdy musi mieć mowę 

opowieściową mocno rozwiniętą. U niektórych radnych, szczególnie kuleje druga umiejętność, 

niezbędna przy komunikacji społecznej. Jest to umiejętność słuchania. Niektórzy radni, tak bardzo 

koncentrują się na tym, co sami mają do powiedzenie i tylko to jest dla nich istotne, że przestają  

w ogóle słuchać jakichkolwiek argumentów osoby, która odpowiada na zadawane pytania. Z taką 

sytuacją radni spotkali się nie raz i jest to również odniesienie do dzisiejszej wypowiedzi radnej 

Alicji Cyrańskiej. Poinformowała radnych nie będących członkami Komisji ds. Oświaty  

i Młodzieży, którzy nie byli obecni na ostatnim posiedzeniu Komisji, że kiedy słuchała części 

wypowiedzi, radnej Alicji Cyrańskiej, odniosła wrażenie, jakby radne były na zupełnie innych 

posiedzeniach w innych miastach. Zapewniła, że obecni na posiedzeniu dyrektorzy przedszkoli  

i szkół nie tylko w formie pisemnej, ale i w bezpośredniej rozmowie z radnymi, wykazali ogromną 

pracę placówek, ogromne zaangażowanie w rozwiązywanie różnych problemów a przede wszystkim 

działań mających na celu zapewnienie bezpieczeństwa dzieci i młodzieży w ich placówkach. 

Dyrektorzy potwierdzili, że działania związane z zapobieganiem molestowaniu seksualnemu dzieci, 

pod różnymi hasłami i nazwą (np. ,,Zły dotyk”) są realizowane w każdej z placówek. Radna chciała 

o tym zapewnić. Jest to niejako oświadczenie radnej w obecności prasy, gdyż nie chciałaby, żeby 

znów, po kolejnej wzmiance na ten temat, prasa Skierniewice napisała, że radna, jako 

Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty i Młodzieży oraz były dyrektor ZSI nie jest w żaden sposób 

zainteresowana problemem i uważa, że nic w tym zakresie robić nie należy. Zdaniem radnej  

w poruszonej kwestii szkoły skierniewickie robią bardzo wiele. Po raz kolejny dyrektorzy 

udowodnili wielość działań.  

Radna Alicja Cyrańska  powiedziała, że  Szkoła Podstawowa Nr 4 w ogóle nie zajmuje  

się problem molestowania seksualnego. Powiedziała, że czyta informację na temat realizacji 

programów profilaktycznych i wychowawczych oraz innych zadań podejmowanych przez 

przedszkola i szkoły podstawowe w celu zapewnienia bezpieczeństwa i kształtowania prawidłowych 

nawyków prozdrowotnych wśród dzieci. Jeżeli chodzi o Szkołę Podstawową Nr 1 nie ma  programu  

poświęconego molestowaniu dzieci. Szkoła Podstawowa Nr 7 również tego nie ma. Przedszkola 

również nie realizują programu.  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  powiedział, że zaczyna się debata 

na temat molestowania. Zdaniem radnego debatę można przenieść na odpowiednią Komisję. 

Przewodniczący wyczuwa, że radne mówią o innych rzeczach. Z tego, co Przewodniczący zrozumiał 

interpelację radnej Alicji Cyrańskiej,  wypowiedź dotyczyła prośby o wyposażenie nauczycieli  

w wiedzę i ogólnomiejski program.  

Radna Alicja Cyrańska  zgodziła się z wypowiedzią Przewodniczącego.  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  powiedział, że uzasadnieniem  

do prośby o konkretny program była wypowiedź radnej Alicji Cyrańskiej. Radna Ewa Biskupska 

odebrała to, jako totalną krytykę działań podejmowanych w tym zakresie przez dyrektorów,  

co zdaniem Przewodniczącego nie nastąpiło w wypowiedzi. Był element uzasadnienia, ale chyba nie 

o to radnej Alicji Cyrańskiej chodziło. W związku z tym Przewodniczący powstrzymałby  
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debatowanie i posługiwanie się argumentami, kto i co miał na myśli. Można przenieść dyskusję  

na komisję, problemem  zająć się osobno i zobaczyć, co Miasto może z tematem zrobić. Jeśli 

omawiany byłby Program Przeciwdziałania Narkomanii pojawiłby się taki sam problem  dotyczący 

tego, czy działania są adekwatne do problemu, czy nie. Dzisiejszy świat wprowadza do szkoły 

bardzo dużo zagrożeń  i należy na nie w jakiś sposób odpowiadać. Na pytanie – Czy odpowiadamy? 

Jest odpowiedź, że w jakiś sposób odpowiadamy. Czy wystarczająco? Zdaniem Przewodniczącego 

na świecie nie ma takiego Miasta ani Państwa, które wystarczająco odpowiadałoby na problem.  

Rolą radnych jest też próba dojścia do pewnie doskonałości, momentu kiedy Miasto i szkoły w nim 

będą coraz lepsze. Jest to miejsce na debatę merytoryczną, ale zdaniem Przewodniczącego nie w tym 

punkcie. 

Radna Danuta Nowakowska  powiedziała, że rzeczywiście temat jest istotny i nie można  

go zamiatać pod dywan, a jeśli są sygnały, należy reagować. Nie ulega to wątpliwości i wszyscy się 

z tym zgadzają. Niedopuszczalne jest jednak, żeby podważać kompetencje skierniewickich 

nauczycieli. Nie wszyscy dyrektorzy mogą się szczycić doktoratem, ale mają oni po kilka fakultetów 

i w swojej dziedzinie są wysokiej klasy specjalistami. Jest niedopuszczalne, żeby na sali cały czas 

mówiono, że ktoś jest niekompetentny, nieprzygotowany itd. Od oceny pracy nauczycieli jest nadzór 

pedagogiczny. Dyrektor szkoły ocenia pracę nauczycieli, rodzice i sami uczniowie. Poprosiła,  

aby poruszane były problemy istotne. Sprawa jest bardzo ważna, ale należy powstrzymać  

się od krytykowania i oceniania. Radna uważa, że każdą ocenę należy zacząć od siebie, zanim 

zacznie się oceniać wykonywanie pracy przez innych. Skierniewiccy nauczyciele są wysokiej klasy 

specjalistami, wszechstronnie wykształconymi i osoba, która zarzuca im brak kompetencji  

i nieprzygotowanie, obraża całe środowisko nauczycielskie w Skierniewicach.   

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  powiedział, że nie dostrzegł tych 

elementów w wypowiedzi radnej Alicji Cyrańskiej, ale może tak zostało to odebrane przez radną  

Danutę Nowakowską. 

Radny Andrzej Melon  powiedział, że absolutnie nie usłyszał tutaj jakiegokolwiek złego zdania na 

temat pracy nauczycieli. Kwestia dotyczy zupełnie czego innego a dokładnie tego, o czym mówił 

Przewodniczący. Poprosił o nie przesadzanie i nie prowadzenie personalnych wycieczek, gdyż 

nikomu to nie służy.  

Radny Jan Czubatka  powiedział, że przysłuchuje się wypowiedziom na temat patologii odnośnie 

małoletnich i różnych sfer społecznych. Radny uważa, że problem poruszony przez radną Alicję 

Cyrańską  jest teoretycznie i hipotetycznie wyolbrzymiony. Jeżeli byłby to taki wielki problem,  

to byłyby głosy oddolne, których np. radny i wielu innych radnych nie ma.  Według radnego, wiele 

robi w tej sprawie telewizja i na tym etapie byłoby to wystarczające.  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  poprosił o nie prowadzenie tego 

typu debat w punkcie Wolne wnioski i oświadczenia. Być może będzie taka potrzeba i wówczas  

na Komisji ds. Oświaty i Młodzieży można będzie rozmawiać o programach szerzej. Zdaniem  

Przewodniczącego nie jest to temat na debatę w tej chwili, gdyż radni nie są przygotowani  

do takiej debaty. Przewodniczący nie czuje się przygotowany do debaty.   

  

 

  P u n k t   20 

Sprawy różne 

 

Prezydent Miasta Skierniewice Leszek Trębski przedstawił nowego Prezesa Zakładu Utrzymania 

Miasta Piotr Majkę. Prezydent uważa, że większość radnych Prezesa doskonale zna. Pan Piotr Majka 

jest nowym, ale już wszystkim znanym Prezesem. Przez ostatni czas był pełnomocnikiem Spółki. 

Prezydent ma nadzieję, że słowa, które padły w dniu dzisiejszym z ust radnego Adama Staneckiego 

będą częściej gościły na sali i ZUM będzie Spółką, która wyróżnianą za dobrą pracę, czystość  

na terenie Miasta, właściwe prowadzenie schroniska dla psów, a w przyszłości być może zwierząt,  
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za właściwe prowadzenie targowiska miejskiego itd. Działalność Spółki nie jest  łatwa, gdyż 

każdy z w/w tematów jest tematem bardzo trudnym i kontrowersyjnym. Prezydent gratuluje 

Prezesowi wyboru i życzy wszystkiego najlepszego. Zdaniem Prezydenta, Prezes doskonale spełni 

powierzone mu zadanie. 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  pogratulował Prezesowi wyboru. 

Powiedział, że Pan Piotr Majka ma teraz nowe obowiązki, jednym z nich jest obecność na komisjach 

sesjach, na które będzie zapraszany.  

Radny Jarosław Chęcielewski powiedział, ze chciałby poruszyć dwie kwestie. Pierwsza z kwestii 

dotyczy odpowiedzi ustnych i pisemnych na interpelacje. Radny na posiedzeniu Komisji Statutowej 

zgłaszał wniosek, aby wprowadzić do Statutu Miasta Skierniewice zmianę treści związaną z tym,  

że składając interpelację radny określa formę odpowiedzi ustną w czasie obrad sesji, lub pisemną 

doręczaną radnemu. Wskazanie radnego dotyczące formy odpowiedzi wiąże interpelowanego. Przy 

braku wskazania obowiązuje forma pisemna. Nie był to wymysł radnego, ale zapis zaczerpnięty  

ze Statutu Miasta Krakowa, które zapewne ma dużo więcej inwestycji, problemów i zadań  

do wykonania na co dzień niż Miasto Skierniewice. Radny uważa, że w dniu dzisiejszym dość 

precyzyjne określił, na które interpelacje prosi o odpowiedź ustną.  Przypomniał, że pierwsze 

pytanie dotyczyło ZGM. Radni nie dowiedzieli się, czy są to rzeczywiste problemy, choć  

dla mieszkańców są. Niestety pomimo, że mieszkańcy są obecni na sali, nie mieli okazji usłyszeć 

odpowiedzi. Samorząd nie potrafi się komunikować z mieszkańcami. Ponadto radny prosił  

o informację ustną dotyczącą programu ,,Bezpieczna ulica”. Radny pytał, czy jest to ten sam 

program, co program ,,Pedagog ulicy” oraz kto będzie go realizował?  Radny chciał wywołać 

dyskusję na ten temat, ale widzi, że się to nie uda. Prezydent określił, że udzieli pisemnej 

odpowiedzi, za co radny dziękuje. Przewodniczący nie określił w ogóle, czy udzieli odpowiedzi 

ustnej, czy pisemnej. Kwestia dotyczy pisma w sprawie likwidacji MCK. Radny chciał wiedzieć, 

kiedy pismo wpłynęło do Biura Rady Miasta?  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  powiedział, że interpelacji  

nie kieruje się do Przewodniczącego RMS. Zapytania i interpelacje kierowane są do Prezydenta. 

Przewodniczący nie zna odpowiedzi. W Biurze Rady obowiązuje dziennik korespondencji. Radny  

w każdej chwili może w dzienniku korespondencji sprawdzić, kiedy pismo do BRM wpłynęło. 

Przewodniczący odczytuje, jakie pisma wpłynęły do BRM i są one do wglądu. Wszystkie pisma 

wpływają ponadto na merytoryczne Komisje. Procedura jest taka, że jeśli jakiekolwiek pismo 

wpływa do Biura Rady, natychmiast jest przygotowywane pismo do Prezydenta Miasta. Prawie 

wszystkie pisma są interwencją w sprawach, co do których musi się odnieść Prezydent Miasta. 

Kiedy wpływa odpowiedź, pismo i odpowiedź są kierowane na merytoryczną komisję RMS. 

Przewodniczący dekretuje pisma co najmniej raz w tygodniu. Prowadzona jest książka 

korespondencji. Obowiązkiem Przewodniczącego jest też rozsyłanie pism do różnych instytucji. 

Głównie jest to korespondencja pomiędzy Przewodniczącym a Prezydentem, aby dostarczyć radnym 

maksimum informacji potrzebnych do debaty. Ponadto Przewodniczący poprosił członków  

i Przewodniczących komisji o zajmowanie się pismami. Jeśli do Rady Miasta wpływa pismo  

i jest ono kierowane na komisje, a ta przyjmuje je do wiadomości, to Przewodniczący nie wie, co ma 

dalej robić. Powinna zostać udzielona odpowiedź na pismo. Odpowiedzi zwykle są takie, że Rada 

Miasta i  komisja nie podjęła żadnego stanowiska w tej sprawie. Jako Przewodniczący Rady, radny 

nie może decydować za Radę, czy też komisje. Jest to ten prawdziwy problem. Poprosił  

o zajmowanie się pismami. Jeżeli radni nie zgadzają się z treścią pisma, należy dać odpowiedź jako 

komisja.  

Prezydent Miasta Skierniewice Leszek Trębski  powiedział, że interpelacje i zapytania  

są ważnym instrumentem każdego radnego, aby po konsultacjach ze swoimi wyborcami zasięgnąć 

informacji i uzyskać odpowiedź na problem, który dręczy tych mieszkańców i jest problemem 

ogólnomiejskim. Prezydent bardzo cieszy się z wypowiedzi radnego Jarosława Chęcielewskiego, 

który stwierdził, że interpelacje są instrumentem, którego intencją jest wywołanie dyskusji. 

Prezydent powiedział, że jeśli chcemy wywołać dyskusję, to są do tego merytoryczne punkty sesji  

i obrady komisji RM. W związku z powyższym odpowiedzi będą udzielone na piśmie, tak aby każdy 
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z radnych, który reprezentuje swoich mieszkańców i zadaje pytanie, odpowiedź otrzymał. 

Większość odpowiedzi, czy też pytań padała już na sesji. Prezydent nie będzie po raz kolejny 

odpowiadał na te same pytania. Radny Jarosław Chęcielewski otrzyma odpowiedź na piśmie,  

co stanie się w sprawie obwodnicy wschodniej. Prezydent w tej sprawie wypowiadał się już  

na poprzedniej sesji. Zapytał, ile razy ma powtarzać, że opracowana została dokumentacja, że jest 

pozwolenie na budowę, że złożone są wnioski o pozyskani środków zewnętrznych na budowę,  

że wnioski zostały złożone kilka miesięcy temu i że do dziś nie ma odpowiedzi oraz, że jeśli środki 

się pojawią, Miasto będzie realizowało zadanie w ciągu 2-3 lat, jeśli nie, zadanie będzie realizowane 

etapowo, korzystając ze środków własnych, składając wnioski na refinansowanie inwestycji. 

Prezydent nie odpowiadał, gdyż mógłby to jeszcze 5 razy powtarzać i pytanie by się pojawiało. 

Radny otrzyma odpowiedź na piśmie. Prezydent ma nadzieję, że pytanie na kolejnej sesji nie padnie. 

Prezydent zaprosił mieszkańców ul. Sobieskiego w przyszły poniedziałek lub wtorek. W tym 

tygodniu Prezydent nie może się spotkać  mieszkańcami, gdyż wyjeżdża na Ogólne Zgromadzenie 

Związku Miast Polskich. Prezydent wróci dopiero w piątek wieczorem. Zaprosił na spotkanie  

w poniedziałek lub wtorek. Również Prezes ZGM Tadeusz Rudzik będzie do dyspozycji i już  

w bezpośredniej rozmowie będzie można wyjaśnić wszystkie kwestie. Prezydent zapytał,  

czy potrzebne są interpelacje, aby wyjaśnić, czy cena wody w określonym obiekcie wynosi 3,20,-zł, 

czy 3,24,-zł? Być może trzeba zgłosić interpelacje, ale zdaniem Prezydenta jest to temat, odnośnie 

którego należy się spotkać i rzeczowo kwestię wyjaśnić. Co do podwyżek Prezydent powiedział,  

że na sesji podejmowana jest decyzja o wysokość podwyżki i z czego to wynika. Dzisiejsza 

wypowiedź Prezesa  Janusza Marka Pastusiaka wyraźnie pokazywała, że podwyżki wynikają  

z kalkulacji cen i utrzymania w należytym stanie majątku Spółki. Dotyczy to wszystkich spółek  

i podwyżek wcześniej omawianych. Omawianie po raz kolejny tego samego tematu jest tylko 

zabieraniem czasu pozostałym. Zaprosił mieszkańców ul. Sobieskiego na spotkanie w dogodnym  

dla mieszkańców terminie. Prezes Tadeusz Rudzik również będzie do dyspozycji. Prezydent dodał, 

że zgadza się z tym, iż nie wszyscy mieszkańcy są dobrze uposażeni, ale jest w związku z tym 

wsparcie, którego Miasto udziela. Są dodatki mieszkaniowe, zasiłki celowe, zasiłki stałe, 

wyposażenie dzieci do szkół. Elementów tych, metod i środków wsparcia mogłaby wymienić 

jeszcze kilka nieobecna Dyrektor MOPR. Problemy są rozstrzygane na bieżąco. Problem 

przeciekającego dachu jest problemem do rozwiązania na styku gospodarki mieszkaniowej  

i konkretnego bloku. Sesja nie jest miejscem do poruszania tego typu kwestii, gdyż straci się z oczu 

to, co jest najważniejsze, czyli strategię rozwoju Miasta, pozyskiwaniem środków, realizowanie 

inwestycji. Jest powołany Prezes, Rada Nadzorcza Spółdzielni, Pracownicy techniczni zajmujący  

się naprawami. Na tym styku Prezes powinien sprawy załatwiać. Prezydent też jest w tej materii  

do dyspozycji. Podał przykład bloku przy ul. Pomologicznej, w związku z którym, ostatnio wraz  

z Prezesem oraz Kierownikiem od spraw technicznych rozstrzygali konkretne problemy.  

 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  poinformował, że do Biura Rady 

Miasta wpłynęły następujące pisma:  

 

  -zawiadomienie Wojewody Łódzkiego o wszczęciu postępowania w celu kontroli legalności 

Uchwały Nr XXXI/135/12 oraz Uchwały Nr XXXI/139/12 Rady Miasta Skierniewice z dnia 

21 grudnia 2012 rok, 

-  pismo mieszkańców Miasta z dnia 30 stycznia 2013 roku w sprawie likwidacji  MCK,  

   Przewodniczący powiedział, że 30 stycznia nie jest datą wpływu pisma do Biura Rady,  

ale datą  pisma. Informację można ustalić, sprawdzając zapis w książce korespondencji  

w Biurze Rady.  

- pismo PGE Dystrybucja S.A. z dnia 31 stycznia br. dotyczące ,,Programu Konsolidacji 

Rejonów i  Posterunków Energetycznych”, 
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- pismo mieszkańca Miasta z dnia 7 lutego br. w sprawie braku chodnika na wprost 

supermarketu Kaufland, braku koszy na śmieci przy ulicy Łowickiej, w sprawie odśnieżania 

chodników oraz odpowiedź Prezydenta Miasta na w/w pismo,  

- pismo Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi z dnia 7 lutego 2013 br. w sprawie skargi wniesionej 

przez  mieszkankę Skierniewic, 

- pismo Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi z dnia 12 lutego br. w sprawie 

rozstrzygnięcia  dotyczącego Uchwały Nr XXXI/138/12 oraz Uchwały Nr XXXI/137/12 Rady 

Miasta Skierniewice z dnia 21 grudnia 2012 roku, 

- pisma  Departamentu Kultury i Edukacji Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi z dnia  

18 lutego 2013 roku w sprawie rozstrzygnięcia konkursu i przydzielenia dotacji Polskiemu 

Stowarzyszeniu Miłośników Kolei na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków województwa łódzkiego. 

   Ponadto Przewodniczący powiedział, że Dyrektor MPU zaproponowała dwie formy 

zaprezentowania  Studium Uwarunkowań. Jedną z form jest spotkanie z radnymi, na którym 

przedstawiony zostałby ostateczny projekt Studium. Ponieważ proces zmierza ku końcowi. 

Pojawia się pytanie, w jakiej formie radni chcieliby mieć Studium przedstawione? Czy ma 

zostać zorganizowane odrębne spotkanie, czy też odbyć ma się przed marcową sesją RMS 

wspólne posiedzenie komisji? W ostatnim spotkaniu uczestniczyły 2 osoby, więc 

Przewodniczący zastanawia się, czy jest zainteresowanie w/w kwestią. Studium to jeden  

z najważniejszych dokumentów miejskich, który uchwalany będzie w roku 2013. Studium 

zmienia się niezwykle rzadko, raz na kilka kadencji. Studium warunkuje dalsze elementy 

rozwoju Miasta. Przewodniczący uważa, że będzie to jedna z ważniejszych uchwał w tej 

kadencji. Poprosił o pochylenie się nad kwestią. Zapytał, czy radnym odpowiada forma przed 

sesyjna? Powiedział, że ustali kwestię z przewodniczącymi komisji. Wszyscy radni zostaną 

zaproszeni na np. Komisję Budownictwa, aby przyjrzeć się Studium. Dokument jest bardzo 

ważny i w dalszym procesie Rada Miasta otrzyma go jedynie do zatwierdzenia lub odrzucenia. 

Nie będzie elementu weryfikacji.  

 

 P u n k t  21 

   Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda dokonał zamknięcia XXXIII   

sesji Rady Miasta Skierniewice. 

   Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodniczący Rady 

 

Mariusz Dziuda 

Protokołowały: 

Magdalena Krawczyńska 

Agnieszka Karcz 


